
RG.0012.1.2.2022 

Protokół Nr 10 /22 

z posiedzenia Komisji skarg, wniosków i petycji  

z dnia 22 marca 2022 r. 

W posiedzeniu udział wzięło 3 członków komisji, (Lista obecności w załączeniu) oraz Wójt 

Gminy Narewka - J. Gołubowski. Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji p. W. Bondaruk, 

która przedstawiła zaproponowany porządek obrad, tj.   

Porządek dzienny posiedzenia: 

1. Sprawozdanie z działalności komisji w 2021 roku.  

2. Rozpatrzenie petycji mieszkańców gmin Narewka, Białowieża, Hajnówka i Dubicze 

Cerkiewne w przedmiocie zniesienia zakazu przebywania w strefie nadgranicznej przy 

granicy z Białorusią oraz nadzoru nad budowa muru i dążenia do minimalizacji jej 

negatywnych skutków oraz udziału mieszkańców w tych działaniach.  

3. Wolne wnioski. 

Do punktu 1-go. Sprawozdanie z działalności komisji w 2021 roku.  

W. Bondaruk przedstawiła sprawozdanie z działalności komisji w 2021 roku. Do 

przedstawionego sprawozdania nie wniesiono uwag ani zapytań. (W załączeniu) 

Do punktu 2-go. Rozpatrzenie petycji mieszkańców gmin Narewka, Białowieża, 

Hajnówka i Dubicze Cerkiewne w przedmiocie zniesienia zakazu przebywania w strefie 

nadgranicznej przy granicy z Białorusią oraz nadzoru nad budowa muru i dążenia do 

minimalizacji jej negatywnych skutków oraz udziału mieszkańców w tych działaniach.  

W. Bondaruk przedstawiła petycję mieszkańców gmin Narewka, Białowieża, Hajnówka i 

Dubicze Cerkiewne w przedmiocie zniesienia zakazu przebywania w strefie nadgranicznej 

przy granicy z Białorusią oraz nadzoru nad budową muru i dążenia do minimalizacji jej 

negatywnych skutków oraz udziału mieszkańców w tych działaniach. Następnie przedstawiła 

opinię radcy prawnego Urzędu Gminy z tym związaną. Członkowie Komisji zdecydowanie 

poparli stanowisko radcy prawnego stwierdzające, że postulaty zawarte w petycji nie 

dotyczą zakresu działania Rady Gminy. Nie jest to organ właściwy do podejmowania decyzji 

w kwestii budowy zabezpieczenia granicy państwowej, poszukiwania alternatywnych 

rozwiązań, nadzoru nad budową czy też wprowadzania lub znoszeniu zakazu przebywania w 

strefie nadgranicznej. W związku z tym Komisja przy 3 głosach „za” zarekomendowała 

przekazanie petycji wg właściwości do organów uprawnionych do jej rozpatrzenia - tj. do 



Sejmu RP (w zakresie poszukiwania alternatywnych niż budowa „muru" rozwiązań w 

przedmiocie ochrony granicy państwowej - która została zainicjowana ustawą o budowie 

zabezpieczenia granicy państwowej), do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji (w 

zakresie zniesienia zakazu przebywania w strefie nadgranicznej przy granicy z Białorusią, 

który został wprowadzony Rozporządzeniem tegoż organu), oraz Prezesa Rady Ministrów (w 

zakresie nadzoru nad budową „muru"). Następnie Komisja przygotowała opinię w tej 

sprawie celem jej przedstawienia na najbliższej sesji. (Opinia w załączeniu) 

Do punktu 3-go. Wolne wnioski. 

W wolnych wnioskach Komisja podejmowała temat bocianich gniazd, naprawy ogrodzenia 

przy świetlicy wiejskiej w Skupowie. Sadowski S. podziękował za wybudowanie oświetlenia w 

Tarnopolu w stronę Mostków i na Kruhlik, a następnie zaapelował o budowę oświetlenia przy 

głównej drodze wojewódzkiej w Tarnopolu (przy asfalcie). Zaproponował ustawienie kolektorów 

słonecznych obok świetlicy i w rogu działki będącej jego własnością. W. Bondaruk wystąpiła z 

wnioskiem o zamontowanie  lampy oświetleniowej za Świnorojami w stronę posesji p. Ancutko i p. 

Bartoszewicz. Wójt wyjaśnił, że zgłoszone wnioski  zostaną rozpatrzone.  

Maksymiuk I.  wystąpiła z zapytaniem jak ma wyglądać rewitalizacja Lewkowa. Wójt Gminy 

wyjaśnił, że w pierwszej kolejności wykonany zostanie remont budynku, a następnie 

zagospodarowanie terenu.  

Zgłoszono naprawę ubytków na drogach powiatowych i wojewódzkich.  

W. Bondaruk zgłosiła wyrównanie drogi  za posesją p. Charkiewicza oraz  przywrócenie stanu 

pierwotnego drogi tzw. ”łącznika” w Skupowie.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, posiedzenie Komisji zakończono. 

 

Protokolant: 

Barbara Niewiadomska-Golonko 

Przewodnicząca Komisji  

     Wioletta Bondaruk 

 

 


